
Vesterledparken nedlægges? 

 

Brøndby Kommunalbestyrelse er tæt på en endelig beslutning om at nedlægge Vesterledparken, et 

grønt område i et parcelhuskvarter i Brøndbyvester med knap 600 parceller. 

Brøndby Kommune skal bruge området til et nyt Ældrecenter til erstatning for Gilhøjhjemmet. 

Gilhøjhjemmet kan tilsyneladende ikke renoveres, men måske mest fordi grunden skal bruges til en 

Sportsby. 

Det er altså vigtigere for kommunalbestyrelsen at bygge huse til sport end at sikre sine borgere 

områder, hvor de kan bevæge sig, få frisk luft og være sammen? 

Vesterledparken er et grønt åndehul mellem fabriksbygninger, trafikerede veje og private boliger. Et 

område hvor børnene kan muntre sig, lege og spille bold. Et område hvor de unge kan mødes og 

hænge ud uden at genere naboer. Et område hvor de voksne kan lufte hund og mødes til 

arrangementer. Et område hvor den lokale fodboldklub har deres ugentlige træningsaften. 

Kort sagt et område som bidrager til Brøndby kommunes borgeres mentale og fysiske sundhed. 

Med lidt galgenhumor kan man hævde, at Brøndby kommune gerne vil fremme usundheden, så vi 

tidligere i vores liv får brug for at komme på Ældrecenter? 

Som bestyrelse for Vesterled Grundejerforening ser vi med stor bekymring på den udvikling, der er 

i gang i området. Nedlæggelse af Vesterledparken, tæt bebyggelse på Banemarksvej og en stor 

stationsforplads til letbanen. 

For bestyrelsen er det af overordentlig stor vigtighed, at her i området er rekreative grønne områder 

med plads til sundhedsfremmende aktiviteter. 

Vi skal derfor på det kraftigste opfordre til, at Brøndby kommunalbestyrelse finder et andet sted at 

bygge et nyt ældrecenter og lader os beholde Vesterledparken som en lille grøn oase. 

 

På bestyrelsens vegne 

Steen Nielsen 

Vesterled Grundejerforening. 

 


